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PROTOKÓŁ NR 13/2025 
z posiedzenia Komisji Statutowo – Regulaminowej 

Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego, 
z dnia 24 kwietnia 2025 r. 

Posiedzenie Komisji odbywało się wspólnie z Komisją Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa, Komisją 
Polityki Społecznej, Komisją Rewizyjną oraz Komisją Skarg, Wniosków i Petycji. 

Pkt 1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad.  

Pani Edyta Waprzko – Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej otworzyła wspólne posiedzenie 
Komisji.  
Na podstawie listy obecności stwierdzona została prawomocność obrad. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Pkt 2. Ustalenie porządku posiedzenia. 

Nie zgłoszono propozycji rozszerzenia porządku posiedzenia.  

Porządek posiedzenia przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Ustalenie porządku posiedzenia.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

4. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego wyrażającego poparcie dla lokalizacji elektrowni jądrowej w Bełchatowie (druk 
nr 1, referuje Pan Mateusz Karwowski – Starosta Łódzki Wschodni).  

5. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie utworzenia 
i prowadzenia przez Gminę Andrespol Państwowej Szkoły Muzycznej I stopnia w Wiśniowej 
Górze (druk nr 2, referuje Pani Małgorzata Szelest – Naczelnik Wydziału EiSS).  

6. Zapoznanie się z projektem uchwały  w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz 
Wsparcia Policji Komendy Wojewódzkiej Policji w Łodzi (druk nr 3, referuje Pan Marek Duda – 
p.o. Kierownika Ref. ZKiB).  

7. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Koluszki 
w postaci elementów przejętych ogrodzeń oraz innych składników pochodzących 
z nieruchomości przejętych na własność Powiatu Łódzkiego Wschodniego, na podstawie decyzji 
Starosty Łódzkiego Wschodniego nr 4/23 znak: AiB.6740.1.2023 – ZRID z dnia 15.12.2023 r. 
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej (druk nr 4, referuje Pan Bogusław Biliński – 
Naczelnik Wydz. GN).  

8. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028 (druk nr 5, referuje Pani Katarzyna 
Wojtaszek – Skarbnik Powiatu).  

9. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
na 2025 rok (druk nr 6, referuje Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu).   

10. Zapoznanie się z informacją Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Łodzi 
o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2024 rok (referuje 
Pani Nina Niezabitowska-Kowalczyk – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Łodzi).  
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11. Zapoznanie się z rocznym sprawozdaniem z działalności Komendanta Powiatowego Policji 
powiatu łódzkiego wschodniego oraz informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa 
publicznego na terenie powiatu łódzkiego wschodniego za 2024 rok (referuje insp. Cezary 
Kacprzak – Komendant Powiatowy Policji powiatu łódzkiego wschodniego).  

12. Zapoznanie się z „Oceną zasobów pomocy społecznej za 2024 rok” (referuje Pani Urszula 
Łużniak – Dyrektor PCPR).   

13. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z realizacji Programu współpracy Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego w 2024 roku z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie przyjętego Uchwałą Nr LXIV/550/2023 Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
z dnia 30 listopada 2023 r. (referuje Pani Małgorzata Szelest – Naczelnik Wydziału EiSS).    

14. Zapoznanie się z Raportem z realizacji w 2024 roku „Strategii Rozwoju Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na lata 2023 – 2030” (referuje Pan Adam Olek – Naczelnik Wydz. IRiD).   

15. Sprawy różne i wolne wnioski.  

16. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

Pkt 3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Protokół Nr 12/2025 z poprzedniego posiedzenia Komisji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Pkt 4. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego wyrażającego poparcie dla lokalizacji elektrowni jądrowej w Bełchatowie. 

Projekt uchwały przedstawił Starosta Łódzki Wschodni Pan Mateusz Karwowski. Najważniejszym 
uzasadnieniem jest po pierwsze bezpieczeństwo energetyczne regionu, a po drugie to utrzymanie 
kilkudziesięciu tysięcy miejsc pracy w regionie, jakie dzisiaj są związane z przemysłem energetycznym 
w Bełchatowie. Jeśli lokalizacja elektrowni jądrowej będzie poza Bełchatowem, na pewno dla regionu 
dużo trudniej będzie gospodarczo przejść całą transformację energetyczną, stąd taka idea, byśmy 
jako powiat wsparli cały region łódzki, ale przede wszystkim bełchatowski w tym, aby ta lokalizacja 
była właśnie tam. Pojawiła się prośba, aby Rada Powiatu wyraziła stanowisko w tej sprawie w formie 
uchwały.  
 
Nie zgłoszono uwag. 

Pkt 5. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie utworzenia 
i prowadzenia przez Gminę Andrespol Państwowej Szkoły Muzycznej I stopnia w Wiśniowej Górze. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Małgorzata Szelest – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 
Społecznych. Wójt Gminy Andrespol w wykonaniu uchwały Rady Gminy Andrespol zwrócił się 
z prośbą do Rady Powiatu o poparcie utworzenia Państwowej Szkoły Muzycznej I stopnia 
w Wiśniowej Górze. Gmina Andrespol chce taką szkołę utworzyć biorąc pod uwagę zapotrzebowanie 
środowiska lokalnego. W uzasadnieniu do projektu uchwały opisane są doświadczenia, jeżeli chodzi 
o prowadzone zajęcia muzyczne i generalnie zainteresowanie młodzieży związane z uczestniczeniem 
w zajęciach oraz jeżeli chodzi o kwestie rozwoju pod względem muzycznym młodzieży. Dlatego też 
przygotowano projekt uchwały, w której Rada Powiatu Łódzkiego Wschodniego wyraża poparcie 
dla inicjatywy utworzenia i prowadzenia przez Gminę Andrespol Państwowej Szkoły Muzycznej I 
stopnia w Wiśniowej Górze. 
 
Nie zgłoszono uwag. 



3 

 

 
 

Pkt 6. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie przekazania środków finansowych 
na Fundusz Wsparcia Policji Komendy Wojewódzkiej Policji w Łodzi. 

Projekt uchwały przedstawił Pan Marek Duda – Kierownik Ref. Zarządzania Kryzysowego 
i Bezpieczeństwa. Projekt uchwały został przygotowany z uwagi na wniosek Komendanta 
Powiatowego Policji z prośbą o przekazanie środków w kwocie 23.800,00 zł na zakup zestawów 
medycznych (6 kompletów), defibrylatorów (4 szt.) i na przeszkolenie czterech funkcjonariuszy 
w zakresie kursu kwalifikowanej pierwszej pomocy.  

Nie zgłoszono uwag. 

 

Pkt 7. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie 
Koluszki w postaci elementów przejętych ogrodzeń oraz innych składników pochodzących 
z nieruchomości przejętych na własność Powiatu Łódzkiego Wschodniego, na podstawie decyzji 
Starosty Łódzkiego Wschodniego nr 4/23 znak: AiB.6740.1.2023 – ZRID z dnia 15.12.2023 r. 
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej.  

Projekt uchwały przedstawił Pan Bogusław Biliński – Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami. Udziela się Gminie Koluszki pomocy rzeczowej w postaci elementów ogrodzeń 
oraz innych składników pochodzących z nieruchomości przejętych na własność Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego, na podstawie decyzji Starosty Łódzkiego Wschodniego nr 4/23 znak: AiB.6740.1.2023 
– ZRID z dnia 15.12.2023 r. o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej. Wartość pomocy 
rzeczowej została określona na kwotę 107.492,00 zł.  

Nie zgłoszono uwag. 

 

Pkt 8. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028. 

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028, w tym 
omówiła najważniejsze zmiany.   
 
Pani Radna Magdalena Wiśniewska stwierdziła, że cieszy się z wydarzenia, które miało miejsce,  
w związku z możliwością realizacji długo wyczekiwanej inwestycji w Janówce. Wydarzenie to polega 
na przekazaniu Powiatowi środków w ramach dofinansowania. Pani Radna zwróciła się z pytaniem, 
jak to zadanie zostanie skorelowane z planowaną przebudową przejazdu kolejowego, jak będzie 
wyglądał harmonogram.  
 
Pan Mateusz Karwowski – Starosta Łódzki Wschodni odpowiedział, że są to z jednej strony dwie 
niezależne inwestycje, a z drugiej strony samo projektowanie ich odbywa się równolegle. To znaczy 
ewentualna przebudowa drogi w Janówce nastąpiłaby od projektowanego ronda, które prowadziłoby 
docelowo na wiadukt, więc to rondo prawdopodobnie byłoby wykonane już w ramach tej inwestycji 
przebudowy drogi w Janówce. 
Pan Starosta dodał, że przebudowa drogi w Janówce jest całkowicie powiązana z budową kanalizacji 
realizowaną przez Gminę Andrespol, która zobowiązała się do wykonania dolnej warstwy asfaltu 
w ramach odtworzenia po budowie kanalizacji. Więc te projekty na pewno będą ze sobą połączone.  
Sama inwestycja związana z budową wiaduktu, to ona tak naprawdę na dzień dzisiejszy jeszcze nie 
jest potwierdzona z dwóch powodów. Powód pierwszy, wniosek jest w trakcie oceny. Do jutra mamy 
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czas na jego uzupełnienie i zostanie to dokonane. Gmina Andrespol zleciła dodatkowe opracowanie 
projektantom i ono zostanie przez nas przekazane do PKP. Natomiast zasadniczy problem z budową 
wiaduktu i przebudową przejazdu w Janówce dotyczy braku skonkretyzowanych planów ze strony 
PKP co do układu torowego w tym miejscu, to znaczy czy za chwilę nie będzie konieczności 
przebudowy łuków związanych ze zwiększeniem prędkości do 200 km/h na tej trasie. Gdyby to 
nastąpiło to oznaczałoby, że realizację tego zadania budowy wiaduktu musiałoby wziąć na siebie PKP 
i ono byłoby wtedy inwestorem, a to niestety odsunęłoby inwestycję w czasie pewnie o rok czy dwa, 
bo byłoby częścią większej przebudowy łódzkiego węzła kolejowego. Takie decyzje jeszcze nie 
zapadły. My czekamy na informację w tej sprawie, jesteśmy dość spokojni. Natomiast wiązałoby się 
to z większymi problemami dla całego węzła łódzkiego, bo ta przebudowa nie dotknęłaby tylko tego 
fragmentu w Janówce, ale na całej linii Łódź - Koluszki pewne usprawnienia musiałyby nastąpić. 
W ramach łódzkiego paktu kolejowego, który został podpisany kilka tygodni temu, przewidziano 
studium analiz technicznych dla całego tego obszaru. Pan Starosta dodał, że jest dobrej myśli 
i do końca roku będzie mógł powiedzieć mieszkańcom, kto będzie wiadukt budował, czy gmina 
z powiatem, czy PKP w ramach własnej inwestycji. Natomiast obie inwestycje są tak zaplanowane, 
że ze sobą wzajemnie nie kolidują. Jednocześnie budowa wiaduktu przez długi czas ma możliwość 
całkowitego utrzymania ruchu drogowego w tym miejscu, ponieważ wiadukt budowany jest w innym 
śladzie.  
Natomiast pozostaje nam jeszcze temat przystanku osobowego, na temat którego też prowadzimy 
różne rozmowy, między innymi wpisania go w program przystankowy. Chodzi tak naprawdę 
o niezależne przejście dla pieszych i dla rowerzystów w miejscu istniejącego przejazdu, więc to także 
większe wyzwanie i na dzień dzisiejszy nie można przewidzieć, kiedy inwestycja powstanie, bo sam 
wiadukt byłby tylko dla samochodów, bez rowerów i pieszych. 
Pan Starosta podsumował, że to duże wyzwania. Najbliższy rok to jest projektowanie i wykupy 
gruntów. Należy wziąć pod uwagę, że inwestycja w Janówce nie była przez te wszystkie lata 
realizowana także z tego powodu, że wymaga wykupów nieruchomości i na pewno z tego tytułu 
czeka nas kilka trudnych rozmów, ponieważ wiadomo, że nikt nie jest zainteresowany oddawaniem 
swoich posesji pod przebudowę drogi. Więc na pewno te wyzwania też są przed nami. 
Pan Starosta dodał, że jest zwolennikiem realizacji trudnych tematów. Jeśli przez wiele lat coś się 
nie udawało, to teraz po prostu idziemy i to robimy. Cieszy się z tego przyznanego dofinansowania, 
natomiast chyba to nie pieniądze były w tej sprawie najważniejsze. Ważniejsze jest to, o czym 
wspomniała Pani Radna, czyli połączenie tych wszystkich inwestycji ze sobą, żeby nie sparaliżować 
Justynowa i Janówki. Odcinek drogi pomiędzy wsią od sygnalizacji świetlnej do obecnego przejazdu 
uda się go w tym roku zrealizować systemem gospodarczym, w zależności jak gminie będzie szła 
budowa kanalizacji. 
 
Pani Radna Magdalena Wiśniewska powiedziała, że realizacja tego przystanku i możliwość 
niezależnego korzystania przez pieszych i rowerzystów jest na pewno bardzo istotna, bo ten ruch tam 
odbywa się dosyć intensywnie. Pani Radna dodała, że jej marzeniem byłoby to, gdyby tam był parking 
z prawdziwego zdarzenia dla rowerów. Doświadczenia krajów zachodnich pokazują, że to mogą być 
parkingi, na których rowery są całkowicie bezpieczne, czyli nie musimy się martwić o to, że zostawimy 
rower i nie będzie go po powrocie. Są różne rozwiązania, łącznie z szafkami na rowery i jeśli Pan 
Starosta lubi wyzwania, to możemy o takim parkingu pomarzyć, a może i zrealizować.  
 
Nie zgłoszono uwag. 
 

Pkt 9. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2025 rok. 

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok, w tym omówiła najważniejsze zmiany.   
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Nie zgłoszono uwag. 
 
 
Pkt 10. Zapoznanie się z informacją Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Łodzi 
o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2024 rok. 

Pani Nina Niezabitowska-Kowalczyk – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Łodzi 
przedstawiła informację Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Łodzi o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2024 rok. 
 
Nie zgłoszono uwag. 

Pkt 11. Zapoznanie się z rocznym sprawozdaniem z działalności Komendanta Powiatowego Policji 
powiatu łódzkiego wschodniego oraz informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego 
na terenie powiatu łódzkiego wschodniego za 2024 rok. 

Pan Cezary Kacprzak – Komendant Powiatowy Policji powiatu łódzkiego wschodniego przedstawił 
roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji powiatu łódzkiego wschodniego 
oraz informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu łódzkiego 
wschodniego za 2024 rok.   

Pani Radna Magdalena Wiśniewska zwróciła uwagę na wskaźnik wykrycia nietrzeźwych kierowców. 
Wskaźnik wykrycia można byłoby ująć, gdybyśmy mieli wiedzę ilu nietrzeźwych kierowców naprawdę 
porusza się po drogach i porównali to z liczbą wykrytych nietrzeźwych kierowców.  
Pani Radna ponadto przedstawiła Zarządowi Powiatu sugestię, żeby zweryfikować zdarzenia 
drogowe, kolizje, do których dochodzi na drogach powiatowych i zobaczyć, czy konstrukcja tych dróg 
nie mogłaby zostać w jakiś sposób poprawiona w kontekście takim, aby można było uniknąć tych 
zdarzeń. Doświadczenia krajów skandynawskich pokazują, że ronda są najlepszymi skrzyżowaniami. 
Być może w przyszłości, planując kolejne inwestycje drogowe, warto byłoby uwzględnić taką 
konstrukcję skrzyżowania i wtedy zarówno liczba kolizji, jak i ich charakter, skutki byłyby znacznie 
obniżone.  

Pani Ewa Kotecka Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się z pytaniem do Pana Komendanta,  
czy w jakikolwiek sposób Policja raportuje zdarzenia, wykroczenia, przestępstwa spowodowane przez 
obywateli polskich i cudzoziemców oraz czy w jakikolwiek sposób można mówić o wzroście 
przestępczości w związku z napływem głównie obywateli Ukrainy. W Tuszynie w mediach 
społecznościowych pojawiają się non stop informacje, że znowu Ukraińcy gdzieś kogoś pobili, albo 
pobito Ukraińców. Pani Radna dodała, że ma wrażenie, że są to informacje nieprawdziwe i chciała 
zapytać, czy odnotowano wzrost, a po drugie czy w jakikolwiek sposób jest to raportowane, że jest 
zdarzenie dokonane przez obywateli polskich i cudzoziemców.  

Pan Komendant odpowiedział, że Policja w statystykach prowadzi ewidencję narodowości sprawców 
popełnionych przestępstw. Kategorią, która wzrosła wśród cudzoziemców, jest jazda po alkoholu, 
czyli nietrzeźwi kierujący.  

Pani Agnieszka Biała – Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu zapytała, czy od 1 maja zmienią się godziny 
pracy Posterunku Policji w Andrespolu i czy zostaną zwiększone etaty.  

Pan Komendant poinformował, że nastąpi to od 15 maja.  

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag. 

 



6 

 

Pkt 12. Zapoznanie się z „Oceną zasobów pomocy społecznej za 2024 rok”. 

Pani Urszula Łużniak – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie przedstawiła „Ocenę 
zasobów pomocy społecznej za 2024 rok”. 
 

Nie zgłoszono uwag.  

 
Pkt 13. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z realizacji Programu współpracy Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego w 2024 roku z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie przyjętego Uchwałą Nr LXIV/550/2023 Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
z dnia 30 listopada 2023 r. 

Pani Małgorzata Szelest – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych przedstawiła 
sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Łódzkiego Wschodniego w 2024 roku 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie przyjętego Uchwałą 
Nr LXIV/550/2023 Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego z dnia 30 listopada 2023 r. 

 
Nie zgłoszono uwag.  

Pkt 14. Zapoznanie się z Raportem z realizacji w 2024 roku „Strategii Rozwoju Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na lata 2023 – 2030”. 

Pana Adam Olek – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju i Dróg przedstawił Raport z realizacji 
w 2024 roku „Strategii Rozwoju Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2023 – 2030”. 
 
Nie zgłoszono uwag.  
 

Pkt 15. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Pan Radny Jarosław Sobieszek zwrócił się z pytaniem, czy są prowadzone rozmowy z Kuratorium 
Oświaty w sprawie likwidacji Zespołu Szkól nr 1 w Koluszkach. 

Pan Starosta powiedział, że nie były nigdy prowadzone żadne rozmowy w tej sprawie i dementuje 
plotki o zamiarze likwidacji Zespołu Szkół nr 1 w Koluszkach. Nie są prowadzone takie działania. 

Pkt 16. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad posiedzenie Komisji zostało zamknięte.  

Przewodniczący  
Komisji Statutowo – Regulaminowej 

Mateusz Jaśkiewicz  

 


